
 

Frågor inför årlig miljöuppföljning med natur- och stadsmiljönämnden 
(NSN) i samband med kommunstyrelsens klimat- och miljöutskotts 
sammanträde den 11 juni 2024 
 
 

1. Kommunen har som mål att 2025 ska de geografiska växthusgasutsläppen 
minska med 25% jämfört med 2019. Enligt kommunens miljöprogram ska 
alla nämnder arbeta med delmål 1.1 ”Kommunen och dess helägda 
fastighetsbolag ska minska växthusgasutsläppen från transporter” samt 
med delmål 1.3 ”Kommunen och dess helägda bolag ska minska de 
konsumtionsbaserade utsläppen från varor och produkter inom sina 
verksamheter”. 
 
 Kan NSN redogöra för hur man jobbar med att minska 

växthusgasutsläppen från tjänstefordon och tjänsteresor samt från 
övriga transporter inom verksamheten? Görs något aktivt arbete för 
att främja klimatsmarta resealternativ? (T ex tåg i stället för flyg, 
digitala möten istället för fysiska m.m.).  
 

 Hur arbetar nämnden med att minska utsläppen från inköp av varor 
och produkter, exempelvis entreprenader som enligt kartläggningen av 
kommunens konsumtionsbaserade utsläpp är ett område som står för 
en betydande del av nämndens utsläpp? 
 

 Vid föregående redovisning den 30 maj 2023 framkom att NSN avsåg 
undersöka skillnader i klimatpåverkan, kvalitet och kostnad mellan 
”grön” asfalt och ”vanlig” asfalt, hur har det gått med det arbetet? 

 
2. Enligt nämndens verksamhetsplan är etappmålet för fordon med 

förnyelsebara drivmedel i nämndens fordonsflotta 2024 80%. 
 
 Kan NSN redogöra för om etappmålet kommer att kunna nås? Vad är 

nuläget? 
 

3. I kommunens miljöprogram finns mål om att kommunens sjöar och 
vattendrag ska förbättras och nå god ekologisk och kemisk status enligt 
Vattendirektivet. Det finns även lokala åtgärdsplaner/-program (LÅP) 
framtagna för de sjöar och vattendrag som idag inte uppnår god ekologisk 
vattenstatus. Att nå god ekologisk vattenstatus bygger på att åtgärderna i 
de lokala åtgärdsplanerna/-programmen genomförs. Nämnden är dels 
ansvarig för att genomföra specifika åtgärder inom åtgärdsplanerna/-
programmen, samt dels ansvarig för att leda och samordna 
vattenvårdsfrågor. 



 
 Kan NSN redogöra för hur man avser att arbeta med åtgärderna som 

kvarstår i åtgärdsplanerna/-programmen utifrån nämndens ansvar och 
vilka utmaningar som finns? 
 

4. Enligt NSN:s verksamhetsplan ska nämnden under året slutföra 
inventeringen av var i kommunen våtmarker kan återskapas, samt påbörja 
anläggning av våtmark i Sjötorp, Stensättra och Ebbadalsdiket under 
förutsättning att tillstånd erhålls. 
 

 Kan NSN redogöra för hur långt uppdraget har kommit? Vad är den 
preliminära bedömningen i nuläget kring var våtmarker kan återskapas? 
 
 

5. Nämnden jobbar med omställning av gräsytor för att gynna den biologiska 
mångfalden (indikator 4.1.2 i miljöprogrammet). 
 

 Kan NSN redogöra för hur det arbetet genomförs? 
 

6. Enligt miljöprogrammet ska alla nämnder arbeta med delmål 5.2 
”Kommunen och dess helägda bolag ska fasa ut farliga ämnen och 
minimera spridningen av miljögifter som kan skada människor och natur”. 
Kommunens handlingsplan Gifter i miljön kopplar starkt an till detta mål. 
 

 Kan NSN redogöra för hur åtgärdsarbetet med handlingsplanen går samt 
hur arbetas det med att minimera andelen farliga ämnen och miljögifter 
från verksamheternas inköp? 

 
7. Hur bedriver NSN i övrigt sitt miljöarbete; 

 
a) i verksamhetens kärnuppdrag, och  

 
b) internt inom er verksamhet?  
 
Syftet med frågan är att bättre förstå hur miljöarbetet genomförs och för att 
sätta ljuset på att det behövs en struktur i verksamheten för miljöarbetet 
både i kärnuppdrag och i det egna interna arbetet. 

 
 
 


